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P R O T O K Ó Ł   Nr XXVIII/10  
 
z dwudziestej siódmej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu                       
29 marca 2010 roku  w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem 
radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego - Przewodniczącego Rady Gminy.  
============================================================== 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 20 - zakończono o godz. 12 30. 

 
Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 14 
Nieobecna radna Danuta Karkowska, nieobecność swą usprawiedliwiła 

 
Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 

 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3. Pani Marianna Michalska  - Skarbnik Gminy 
4. Bogusław Sokalski   - Radca Prawny 
4. Kierownicy referatów i pracownicy Urzędu Gminy  
5. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . . . .   - 36 
6. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . . .   -  6 
  
 

P R Z E B I E G     O B R A D :  
                                        
Ad.pkt.1. 

 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając obrady 

przywitał wszystkich przybyłych radnych, zaproszonych gości, pracowników 
Urzędu Gminy oraz  sołtysów.          
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił radnych o 
zgłaszanie wniosków i uwag do przedstawionego porządku obrad.  

śadnych uwag i nowych propozycji tematycznych nie wnoszono.  
 Przewodniczący Rady odczytał porządek dzienny obrad, który przyjęto w  
brzmieniu: 
 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XXVII zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji. 
6. INTERPELACJE  RADNYCH. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2009 rok. 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 
 b)  dyskusja, 
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c)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za   
2009 rok. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania  z wykonania „Gminnego programu profilaktyki  
   i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii” za 2009 rok. 

a) dyskusja. 
9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w gminie Karniewo 
10. Zajęcie stanowiska w sprawie funduszu sołeckiego na 2011 rok. 
 a) podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego w gminie na rok 2011.  
11. Wprowadzenie zmian w budŜecie Gminy Karniewo na 2010 rok. 
     a) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2010 rok 

 12.Odpowiedzi na interpelacje radnych 
13. Wolne wnioski i zapytania. 
14. Zamknięcie obrad.    
 
Ad.pkt.3 
 

Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest do 
wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad.  Poprosił 
o zgłaszanie uwag i wniosków co do jego treści. 

PoniewaŜ nikt z radnych  nie wnioskował o odczytanie protokołu ani  nie 
zgłaszał Ŝadnych uwag - radni jednogłośnie przyjęli protokół z XXVII zwyczajnej 
sesji, odbytej w dniu  28 stycznia  2010 roku.  
   
Ad.pkt.4. 
           
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności Wójta 
Gminy w okresie międzysesyjnym.    

Do przedstawionej przedmiotowej informacji uczestnicy obrad uwag nie 
wnosili.  

(informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu)  
      
Ad.pkt.5. 
       

 Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  

 
 Radna Barbara Kuczyńska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła posiedzenie                
w dniu 22 marca 2010 r, na którym omawiano i analizowano  materiały sesyjne w 
przedmiocie:  
 - sprawozdanie z wykonanie budŜetu Gminy Karniewo za 2009 rok,  
 - sprawozdanie z wykonanie „Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania  

problemów alkoholowych i narkomanii” za rok 2009, 
- sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w gminie Karniewo.  
- projekty uchwał w sprawach: 

       -  funduszu sołeckiego w gminie na rok 2011, 
       -  dokonania zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2010 rok.  
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 Po omówieniu materiały zaopiniowano pozytywnie.   
  

Radny Andrzej Chełchowski  – Komisja Rolnictwa, Przemysłu i Usług, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej odbyła posiedzenie w 
dniu 22 marca br.,  na którym  szczegółowo analizowano – jak poprzednia 
Komisja, projekty wszystkich materiałów będących przedmiotem obrad dzisiejszej 
sesji. Wszystkie omawiane materiały  sesyjne zaopiniowano pozytywnie. 
Jednocześnie dodał, Ŝe praktycznie na asfaltowanie dróg uzyskaliśmy środki z 
zewnątrz. Niewykorzystano wszystkich środków na rewitalizację , ale będzie to 
wykonane w 2010 roku. Wszystkim nam zaleŜy by przed urzędem gminy było 
ładnie, tym bardziej Ŝe na 30 maja planowana jest uroczystość straŜacka. BudŜet 
po stronie wydatków zrealizowano w  92 %. Nie wykonano drogi w Zarębach, ale 
wiadomo iŜ główną przyczyną były warunki pogodowe.  

Analizując projekty uchwał Komisja Rolnictwa opowiedziała się za 
utworzeniem funduszu sołeckiego. Uznano, Ŝe trzeba dać mieszkańcom szansę, 
nich się organizują i realizują zadania na rzecz wsi. Pozytywnie zaopiniowano 
równieŜ projekt zmian w budŜecie gminy na 2010 rok.  

  Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, BudŜetu  i 
Finansów. Komisja w dniu 23 marca br. , podobnie jak poprzednie komisje,  
analizowała  wszystkie materiały sesyjne.  Radny Jasiński w swoim wystąpieniu 
przedstawił najwaŜniejsze kwoty ujęte w sprawozdaniu z wykonania budŜetu 
gminy za 2009 rok.  Uzyskane wolne środki są dla nas bardzo waŜną sprawą. 
Przydałoby się by budŜet 2010 roku był wykonany na poziomie roku poprzedniego. 
Komisja Panowanie, BudŜetu i Finansów opowiedziała się za utworzeniem 
funduszu sołeckiego. Wszystkie materiały sesyjne oraz projekty uchwał 
zaopiniowano pozytywnie 

Dziękuję wszystkim przewodniczącym Komisji powiedział Przewodniczący 
Rady. Sami państwo słyszycie, Ŝe na komisjach prowadzone są obszerne 
dyskusje.   
   
Ad.pkt.6.  
  
 Radna Jadwiga Witkowska – sprawa drogi w Czarnostowie. Jest to droga 
powiatowa.  Wodociągi są wodociągów. Przy usuwaniu awarii wodociągu została 
zniszczona nawierzchnia drogi. Zrobiła się duŜa wyrwa, gdzie zdarzają się 
wypadki, samochody mogą ulec zniszczeniu. Coś trzeba z tym zrobić. Do kogo 
występować z pismem czy do Zakładu Usług Wodnych w Mławie, czy do Zarządu 
dróg w Makowie? W tej sprawie naleŜy dojść do porozumienia, bo problem jest 
przekładany z firmy na firmę i nie ma komu dokonać remontu.  

 Radny Waldemar Zając – w Karniewie przy całej ul, szkolnej i ul. 
Makowskiej powinien być wykonany chodnik dla pieszych. Tam dzieci chodzą do 
szkoły, ruch samochodów jest bardzo duŜo. Tam uŜytkownikom grozi 
niebezpieczeństwo. Czy jest moŜliwość wykonania chodnika dla pieszych po 
jednej czy po drugiej stronie drogi?  Tam jest duŜo domów  

- Opieka zdrowotna nad dziećmi i młodzieŜą w szkole jest bardzo waŜna. U nas 
powinno to być wprowadzone. Czy byłaby moŜliwość przebywania pielęgniarki w 
szkole. Nie wiem, czyja to jest kompetencja, czy dyrektora szkoły, czy teŜ Wójta. 
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Ad.pkt 7. 
  
 Wójt Gminy – Pan Józef A. Stopa dokonał wprowadzenia do dyskusji, 
przedstawiając swoje w przedmiotowej sprawie. 
   (wystąpienie stanowi załącznik Nr 2 do protokółu). 

W imieniu Komisji Rewizyjnej wniosek komisji odczytała Przewodnicząca – 
radna Jadwiga Witkowska. Komisja po dokładnej analizie pozytywnie zaopiniowała 
wykonanie budŜetu gminy za rok 2009 i występuje z wnioskiem o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy za 2009 rok.  

(uchwała stanowi załącznik Nr 3 do protokółu). 

Następnie Pan Wiesław Ochtabiński – Sekretarz Gminy, z upowaŜnienia 
Wójta, odczytał treść uchwały Nr 9/0/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie Zespół Zamiejscowy w Ostrołęce w sprawie 
wydania opinii o przedłoŜonym przez Wójta Gminy Karniewo sprawozdaniu                   
z wykonania  budŜetu Gminy na 2009 rok.  Z uchwały wynikało, Ŝe wydano 
pozytywną opinię . 

(uchwała stanowi załącznik Nr 4 do protokółu). 

 Radny Grzegorz Wawrzonkowski – Przewodniczący Rady odczytał treść 
uchwały Nr 10/0/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                  
w Warszawie Zespół Zamiejscowy w Ostrołęce w sprawie wydania opinii                         
o przedłoŜonym przez Wójta Gminy Karniewo sprawozdaniu z wykonania  budŜetu 
Gminy na 2009 rok. Jednocześnie dodał , Ŝe sprawozdanie było szczegółowo 
analizowane na odbytych posiedzenia problemowych komisji Rady.  Myślę, ze rok 
2009 potwierdził, iŜ przy aktywnym działaniu Wójta udało się zrealizować 
wszystkie zdania i uzyskać wolne środki, które będą nam niezbędne w roku 
bieŜącym.  

 Po zakończeniu dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie   (14 głosami 
„za”) podjęła uchwałę  Nr XXVIII/152/10  w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Karniewo  za rok 2009 – stanowiącą załącznik nr 5 do protokółu.  

 Radna Jadwiga Witkowska z członkami Komisji Rewizyjnej złoŜyli Panu 
Wójtowi oraz Pani Skarbnik  gratulacje oraz wręczyli kwiaty.  

 Dla takich chwil warto Ŝyć – stwierdził Pan Józef Stopa, dziękując za 
gratulacje, kwiaty i Ŝyczenia. 

 Radny Grzegorz Wawrzonkowski złoŜył równieŜ gratulacje na ręce Wójta i 
Skarbnika Gminy, podkreślając, iŜ chciałoby się, by budŜet roku 2010 był jeszcze 
lepszy.  
 
Ad.pkt.8. 

 W gminie Karniewo od 15 lat mówi się na temat przeciwdziałania 
alkoholizmowi mówił Wójt  Gminy. Nic nie jest ukrywane przed społeczeństwem.  
 Przedmiotowy program jest niezbędny – powiedział Przewodniczący Rady 
Gminy. Prowadzone zajęcia profilaktyczne z młodzieŜą na pewno przyniosą 
rezultaty w przyszłości.    
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 PoniewaŜ nikt z uczestników obrad nie zabierał głosu w dyskusji radny 
Grzegorz Wawrzonkowski poddał pod głosowanie sprawozdanie z wykonania 
„Gminnego programu profilaktyki  i rozwiązywania problemów alkoholowych i 
narkomanii” za 2009 rok, które Rada jednogłośnie przyjęła do zatwierdzającej 
wiadomości.  

(sprawozdanie stanowi zał. nr 6 do protokołu) 
      

Ad. pkt.9. 
 
 Pan Józef Stopa przedstawił sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 
gminie Karniewo. 
 (sprawozdanie stanowi zał. nr 7 do protokołu) 

Radny Grzegorz Wawrzonkowski dodał, iŜ Rada nie moŜe tu nic zmienić. 
Takie stawki – zgodnie z ustawą musiały być naliczone i juŜ wypłacone.  
 PoniewaŜ nikt z uczestników obrad nie zabierał głosu w dyskusji radny 
Grzegorz Wawrzonkowski poddał pod głosowanie sprawozdanie z wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w gminie Karniewo. Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie do 
zatwierdzającej wiadomości. 
  
Ad.pkt.10.    
  

 Zgodnie z ustawą o Funduszu sołeckim  - mówił Pan Józef Stopa, Rada 
Gminy do końca marca musi podjąć uchwałę o wyodrębnieniu funduszu na 
przyszły rok. Komisje Rady opowiedziały się za wyodrębnieniem funduszu na 
2011 rok. Wnioski muszą być złoŜone przez sołectwa, No co i do kiedy 
poinformujemy pisemnie kaŜdego sołtysa. Wyodrębnienie funduszu moŜe wyzwoli 
aktywność większej grupy społecznej.  

 By nie zamykać sołtysom czy teŜ radnym drogi do uzyskania naleŜnych im 
środków wszyscy opowiedzieliśmy się za podjęciem takiej uchwały – dodał radny 
Grzegorz Wawrzonkowski.  

  PoniewaŜ nikt z radnych nie wnosił Ŝadnych uwag – radny Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. Rada jednogłośnie  podjęła uchwałę       
Nr XXVIII/153/10 w sprawie funduszu sołeckiego w gminie za rok 2011, w 
brzmieniu załącznika Nr 8 do protokółu.  
   
Ad.pkt.11.    
 
 Projekt zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2010 rok omówiła Pani 
Marianna Michalska – Skarbnik Gminy. 
  PoniewaŜ nikt nie zabierał głosu – Przewodniczący Rady odczytał projekt 
uchwały, którą radni podjęli jednogłośnie. uchwała Nr XXVIII/154/10 w sprawie 
zmiany uchwały budŜetowej na  2010 rok, stanowi załącznik nr 9 do protokołu, 
 
Ad.pkt.12.    
  
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje wyjaśnił między innymi:  
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 - cieszę się, Ŝe Zarząd Dróg Powiatowych tak szybko się ustosunkował do tej 
sprawy. Myślę, Ŝe to dziś wyjaśnimy i uzgodnimy ostatecznie z Zarządem Dróg 
Powiatowych.  

 - Karniewo, ul. Makowska. Będziemy mieli na uwadze, by zrobić chodnik do 
posesji państwa śychowskich. Czekamy jednak na podpisanie umowy na 
przebudowę całego centrum Karniewa.  

  Z upowaŜnienia Wójta dalszych wyjaśnień udzielił Pan Wiesław Ochtabiński, 
twierdząc, Ŝe nikt nie wie, jaki jest podpisany kontrakt z Kasą Chorych. W Tm na 
pewno zawarta jest opieka zdrowotna nad dziećmi i młodzieŜą. Po 
wyremontowaniu ośrodka zdrowia ogłosimy przetarg na wydzierŜawienie po 
usługi medyczne, bo na nic innego nie moŜe to być przeznaczone.  

 Warunki w szkole na urządzenie gabinetu są, ale to zaleŜy od lekarza czy 
stomatologa.    

 Interpelanci nie Ŝądali udzielenia dodatkowych wyjaśnień na piśmie.  

 
Ad.pkt.13    
 
 Pan Jakubiak – sołtys wsi Konarzewo-Bolesty w swojej wypowiedzi 
podziękował za kaŜdorazowe odśnieŜnie drogi oraz pytał, czy będzie utwardzana 
droga do tej miejscowości.  
 Pan Wójt podziękował za taką wypowiedź wyjaśniając jednocześnie, Ŝe 
droga będzie na pewno robiona. Wyrównanie nawierzchni jest naszym 
obowiązkiem. Jesteśmy w rezerwie na „Schetynowkę”, która obejmuje odcinek tej 
drogi. Jeśli nie wejdziemy z tym zadaniem będziemy starali się pociągnąć odcinek 
od Łukowa do Bolest. Taka jest dzisiaj odpowiedź.  
 Pan Jackiewicz Jan – sołtys wsi Obiecanowo wnioskował o remont drogi na 
kolonię. To naleŜałoby zrobić.  

 Pan Edward Cejmer – sołtys wsi śabin Łukowski sygnalizował sprawę 
zaśmieconych terenów wokół przystanków PKS. MoŜe są osoby, które zajęłyby się 
posprzątaniem.   

  Wszędzie jest duŜo śmieci – powiedział Przewodniczący Rady Gminy. Jeśli 
będzie juŜ dobra pogoda na pewno będzie wszystko sprzątane jak było w 
ubiegłym roku. .  

 My będziemy zbierali śmieci – stwierdził Pan Stopa. Od 1 kwietnia 
zatrudniamy panie na robotach publicznych i to będzie ich zadaniem.  

 Sołtys wsi Byszewo – Pan Tadeusz Zbrzezny pytał, czy będzie utwardzona 
droga za mostem do Byszewa.  

 Ten odcinek drogi nie był ujęty w planie czteroletnim rady gminy, wyjaśnił 
Pan Stopa.  

 Pan Waldemar śychowski, mieszkaniec wsi Karniewo podziękował radnemu 
Waldemarowi Zającowi za zgłoszenie właściwej interpelacji. Chodniki przy ul. 
Makowskiej są niezbędne. Mamy zdolna młodzieŜ, dlatego uwaŜam, Ŝe trzeba tak 
reklamować by młodzieŜ gimnazjalna przychodziła do nas do szkoły, a nie idzie do 
Makowa.  Ja uwaŜam, Ŝe trzeba naszą szkołę zareklamować. Zachęcić uczni z 
Romanowa by od nas nie uciekali.  
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 Dobrze jest, Ŝe są mieszkańcy, którzy widzą potrzebę jeszcze lepszego 
promowania gminy i reklamowania tej szkoły - stwierdził Pan Wójt,  ale o miejscu 
nauczania dziecka decyduje rodzic. My czyniliśmy juŜ tyle starań, zabiegów. My 
mamy czyste sumienie, ale ta szkoła jest właściwie promowana.  

 Jadwiga Witkowska  - sołtys wsi Czarnostów na ręce Przewodniczącego 
Rady w imieniu mieszkańców złoŜyła podziękowanie za odśnieŜanie dróg, prosząc 
jednocześnie, Ŝe te drogi Ŝwirowe, mostki były zgłaszane przez sołtysów do Pana 
Jabłonowskiego by zachować jakąś kolejność wykonywania tych robót .Ktoś tego 
dopilnować musi.  

 Radny Robert Otłowski – w wolnych wnioskach najczęściej rozmawiamy na 
temat dróg. Stanowczo za mało  mówimy jednak o rowach, a to jest najwaŜniejsze, 
bo jeśli woda nie będzie odprowadzona, to remonty nic nie dadzą. JeŜeli o rowy 
nie zadbamy, to będziemy mogli o drogach dyskutować jeszcze 100 kadencji, ale 
jak nie będą udroŜnione rowy, to remonty nic nie dadzą. W następnych latach 
powinniśmy przystąpić do porządkowania rowów. Trzeba zadbać o te przydroŜne 
rowy.  

 Radny Wiesław Lipowski –  ja chciałem sprostować swoją wypowiedź   z 
poprzedniej sesji gdzie mówiłem, Ŝe droga Chełchy Iłowe – Gościejewo będzie 
robiona w całości. Chciałem wyjaśnić, Ŝe ze względu na to, iŜ Marszałek nie 
gwarantuje rozliczenia tej inwestycji do końca br. inwestycja będzie realizowana 
przez okres dwóch. W tym roku będzie robione tylko od Chełch Iłowych do 
Karniewa.   

   Pan Waldemar Leśnik – sołtys wsi Słoniawy. Ja jeszcze do tematu krzaków 
na rowach. Czy będzie w tej sprawie jakaś decyzja. Nie widać Ŝadnej pracy na 
rowach.   

W Gminie Karniewo o rowach mówi się dobrze – stwierdził pan Wójt. Mamy 
gminną spółkę wodną. Jeśli będzie taka potrzeba będziemy gwarantem zakupu 
dla nich sprzętu. Rów ze Słoniaw do Makowa widać jak wygląda. Rowy na terenie 
gminy są czyszczone, ale spółka musi mieć odpowiedni sprzęt. 

W dalszej części punktu dyskutowano o drogach, śmieciach itp.      

 Ksiądz Proboszcz Sławomir Filipski stwierdził, Ŝe dzieci w szkołach uczymy 
ekologii, ale śmieci są takim problemem. Sugerował, Ŝe moŜe wspólnie i parafia i 
gmina i szkoły zorganizujemy taką akcję, by po zimie śmieci jakoś posprzątać.  

  Następnie Ksiądz Proboszcz po poświęceniu jajek, złoŜył wszystkim 
uczestnikom obrad Ŝyczenia świąteczne.  

 śyczenia złoŜyli równieŜ Pan Wójt i Przewodniczący Rady Gminy.  

Ad.pkt.14.    
  

Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 
wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XXVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.               
        Przewodniczący Rady Gminy  
                 mgr Grzegorz Wawrzonkowski 
Protokółowała :                         
Inspektor ds. organizacyjnych 
 (-) Danuta Michalska               


